

## DID YOU SEE THE EDITORIAL?

Thank you, I thought that caption might attract your attention. After all, who ever reads the editorial? I used this strategy because I wish to share with all of you some good news, as well as what I believe represents another step in the progress of our discipline in Canada.

Over the past few years, I have periodically written editorials about our struggles and problems in promoting research and in maintaining a peer-reviewed research journal. Not so long ago, I described some of our financial difficulties in maintaining this journal. In response to a plea at a meeting of the *Canadian Association of University Schools of Nursing*, I was reassured of the support of the deans and directors of university schools in this country. Among them, they contributed a substantial amount of money to prevent the journal from having to close its cover. The second sign of support which was also encouraging to the journal staff was the willingness of our subscribers to accept the slight increase in subscription rates. Between these two initiatives, we have been able to reverse the increasing deficit.

While it is logical that our own discipline would go to extraordinary measures to promote and save its scientific literature, one might not expect the same support from outside the discipline. However, our future has been secured for some time, from a financial point of view, by two federal funding sources. The *Medical Research Council of Canada* awarded us a grant for a three-year period to support the continuing publication of the journal. Shortly after the announcement of that grant, we learned that we had been successful in a journal grants competition sponsored by the *Social Sciences and Humanities Research Council of Canada*. Again, we have received a three-year grant for the continuing development of the journal. In addition to the immediate significance to the journal of these grants, I think there is a broader significance that reflects yet another sign of progress for the discipline of nursing. National recognition of our scientific literature and support for that literature is surely a sign of changing times.

In a previous issue, I described the joint MRC/NHRDP Development Grant as an important initiative for the future of nursing research in Canada. So, too, are the grants awarded to our research journal. Support for our research and for its publication represent significant milestones and assure future development in the discipline.

So, as you struggle with your grant application, or with the development of Ph.D. programs, or with entry to practice or with the shortage of practising nurses problem, be heartened by some good news. We are confident that you join us in our expression of gratitude to the deans and directors, the MRC and SSHRC for their support. I personally thank you for yours.

**Mary Ellen Jeans**

## **AS-TU LU L'ÉDITORIAL?**

Merci! J'ai bien pensé que ce titre attirerait votre attention. Après tout, qui est ce qui prend la peine de lire l'éditorial? Je me suis servie de cette stratégie pour partager avec vous de très bonnes nouvelles et ce que je crois être une étape de plus dans le progrès de notre discipline au Canada.

Au cours des dernières années, il m'est arrivé régulièrement d'écrire des éditoriaux sur la lutte que nous menons et les problèmes que nous affrontons dans la promotion de la recherche et dans le maintien d'une revue de recherche évaluée par des pairs. Il n'y a pas si longtemps, je décrivais les difficultés auxquelles nous faisons face pour essayer de maintenir cette revue. Et, en réponse à ma demande lors d'une réunion de CAUSN, l'appui que m'ont démontré les doyennes et directrices des écoles universitaires canadiennes m'a fort rassurée. Entre elles, elles ont contribué un montant substantiel pour que la revue puisse continuer d'exister. Le second signe d'appui, très encourageant aussi pour le personnel de la revue, a été l'acceptation de la part de nos abonnés d'une légère augmentation du prix d'abonnement. Entre elles, ces deux initiatives nous ont permis de renverser le courant d'une situation déficitaire croissante.

Même si nous trouvons logique que notre propre discipline prenne des mesures hors pair pour promouvoir et sauver ses publications scientifiques, on ne s'attend pas toujours à recevoir le même genre d'appui de l'extérieur. Cependant, notre avenir est assuré d'ici un certain temps, du point de vue financier, par deux sources de financement fédérales. Le Conseil de recherches médicales du Canada nous a octroyé une subvention de trois ans dans le but de continuer la publication de la revue. Peu après avoir reçu l'avis de cette subvention, nous avons appris avoir gagné un concours parrainé par le Conseil de recherches en sciences humaines du Canada. Cette fois encore, il s'agit d'une subvention de trois ans, consacrée au développement de la revue. En plus de la signification immédiate de ces subventions pour la revue, je crois qu'on retrouve là une signification plus vaste - autre signe du progrès de notre discipline. La reconnaissance de nos publications à l'échelle nationale et l'appui envers ces publications sont des signes indubitables des temps qui changent.

Dans un numéro précédent, j'ai décrit la subvention pour le programme conjoint PNRDS-CRM pour le développement de la recherche en sciences infirmières comme étant une initiative importante pour l'avenir de la recherche en sciences infirmières au Canada. Cela est tout aussi vrai pour les subventions accordées à notre revue de recherche. L'appui accordé à nos recherches et à leur publication représente un événement marquant et hautement significatif et assure le développement futur de notre discipline.

Que vous vous débattiez avec des demandes de subvention, le développement de programmes de doctorat, l'entrée à l'exercice de la profession ou le manque de personnel infirmier, réjouissez-vous de nos bonnes nouvelles. Nous sommes confiants que vous vous joindrez à nous dans notre sentiment de gratitude envers les doyennes et directrices, le CRM et le CRSH pour leur généreux appui. Quant à moi, je vous remercie personnellement du vôtre.

**Mary Ellen Jeans**

*This issue of The Canadian Journal of Nursing Research/Revue canadienne de recherche en sciences infirmières has been supported by a grant (SR-1) from The Medical Research Council of Canada.*